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Úvod slávnostného zahájenia nového 
školského roka 2024/2025  sa na  každej 
škole začína hymnou Slovenskej republiky, 
po ktorej sa dostanú k slovu riaditelia škôl 
a hostia. Žiakov, obzvlášť nových prvákov, 
prišiel do ZŠ Gorazdova v tento deň privítať 
aj primátor mesta Róbert Gašparík a do ZŠ 
Partizánska prednosta MsÚ Martin Gajdoš. 

Nový školský rok sa začal letnými teplotami

Odkaz SNP sme si uctili aj v našom meste

Každoročným zvykom 
pred oslavami výročia 
SNP v meste býva aj sláv-
nostná výročná schôdza 
Mestskej organizácie Slo-
venského zväzu protifa-
šistických bojovníkov, 
z  ktorej členovia odchá-
dzajú priamo na mestské 

oslavy. Schôdzu viedla 
poslankyňa Trenčian-
skeho samosprávneho 
kraja a  mestská poslan-
kyňa Rudolfa Novotná, 
ktorá prijala poverenie 
od  predsedníčky  Emí-
lie Peťovskej, ktorá sa zo 
zdravotných dôvodov ne-

mohla schôdze zúčastniť. 
Úvodom všetkých privíta-
la a oboznámila s progra-
mom, jeho súčasťou pri 
príležitosti 80.  výročia 
SNP bolo aj oceňovanie 
členov ďakovnými listami 
za ich činnosť v MO SZPB.  

V stredu 28. au-
gusta 2024 si 

mesto Bánovce nad 
Bebravou s  úctou 
a  pietou pripome-
nulo 80.  výročie 
Slovenského ná-
rodného povstania 
a padlých hrdinov, 
ktorí povstali proti 
okupácii Slovenska 
fašistickým Nemec-
kom a  zapojili sa 
do oslobodenia na-
šej krajiny. pokračovanie na 3. strane

Tohtoročné leto sa tešilo takmer nepretržite ho-
rúcim teplotám, ktoré nás sprevádzajú aj začiat-

kom septembra. No hoci počasiu sa stále nechce ani 
len pomyslieť na jeseň, letným prázdninám už odzvo-
nilo. V pondelok 2. septembra 2024 sa pre školákov, 
učiteľov a rodičov žiakov začal nový školský rok.  

pietny akt kladenia vencov pred mestskou radnicoupietny akt kladenia vencov pred mestskou radnicou
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dokončenie z 1. strany

„Chcem vám zaželať, hlavne prváči-
kom, pre ktorých aj pre ich rodičov 
je to veľká životná zmena, veľa odva-
hy, úspechov. Netreba sa 
báť v tejto novej životnej 
etape, ale tešiť sa z no-
vých kamarátstiev a zá-
žitkov. Starším žiakom 
prajem, aby boli dobrým 
príkladom pre ostatných 
mladších žiakov, aby ich 
viedli k úcte k starším, 
k rodičom, aby boli dob-
rými vzormi. Všetkým 
prajem všetko dobré, 
hlavne veľa zdravia, tr-
pezlivosti, nech sa vám 
darí a máte úspešný rok 
2024/2025,“ prihovoril 
sa k žiakom primátor mesta, ktorý 
po slávnostnom zahájení prišiel ešte 
pozdraviť prvákov aj do  ich tried 
a  v  mene mesta im odovzdal ich 
prvé písacie potreby a tašky na úbor 
telesnej výchovy. 

K prvému septembru bolo v no-
vom školskom roku 2024/2025 za-

písaných na základných školách 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 
Bánovce nad Bebravou 2 183 žia-
kov, z  toho 237 prvákov. Vzhľa-

dom na  prebiehajúce zmeny sa 
ešte tieto počty môžu k 15. sep-
tembru mierne líšiť. 

Prvé voľné dni prinesú jesen-
né prázdniny, ktoré si školáci 
užijú v  termíne od  30.  októbra 
a  do  škôl sa vrátia 4. novem-
bra. Druhé najdlhšie prázdniny 

v školskom roku sú vianočné, tr-
vať budú 16 dní a  to od 23. de-
cembra 2024 do 7.  januára 2025. 
Jarné prázdniny budú v Trenčian-

skom kraji od 3. do 7. 
marca .  Veľ konoč-
né prázdniny budú 
v  roku 2025  v  ter-
míne od  17.  apríla 
do  22.  apríla.  Na-
sledovať budú letné 
prázdniny od 28. júna 
do 1. septembra 2025. 

Prajeme všetkým 
žiakom a žiačkam zá-
kladných a stredných 
škôl úspešný škol-
ský rok 2024/2025, 
veľa nových priate-
ľov, dobré výsledky, 

no hlavne chuť a  elán pracovať 
na sebe, pretože aj v dnešnej dobe 
rýchlo bohatnúcich influencerov, 
stále platí, že vzdelanie, no nielen 
formálne, ale aj samovzdelávanie 
je najväčším kapitálom, predpo-
kladom k úspešnému životu. 

Text a foto: Lenka Karasová

Nový školský rok sa začal letnými teplotami

ZŠ GorazdovaZŠ Gorazdova
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O kultúrnu vsuvku sa po-
staral Ján Ďuračka, ktorý 
prítomným predniesol 
báseň Písané na  oblak 
od  Eleny Čepčekovej. 
Novotná tiež informovala 
o aktivitách SZPB, okrem 
iného aj o otvorení výsta-
vy s  názvom Holokaust 
v  obci Šišov, kde bude 
tiež odhalená pamätná 
doska k udalostiam súvi-
siacim so SNP. Pozvanie 
na schôdzu prijali aj pri-
mátor Róbert Gašparík, 
poslanec NR SR Michal 
Kapuš, poslanec a vicežu-
pan TSK Michal Bartek, 
europoslanec Branislav 
Ondruš, splnomocnen-
kyňa vlády SR pre rozvoj 
občianskej spoločnos-
ti Simona Zacharová 
a prednosta MsÚ Martin 
Gajdoš. Po jej skončení sa 
všetci spoločne zúčastnili 
slávnostného sprievodu 

z Farskej ulice k budove 
Mestského úradu, kde 
sa konal pietny akt kla-
denia vencov aj za účas-
ti poslancov mestského 
zastupiteľstva Bánovce 
nad Bebravou, starostov 
obcí a  zástupcov štát-
nych inštitúcií a  širokej 
verejnosti. Na čele sprie-
vodu kráčali folkloristi 
z  folklórneho súboru 

Bebran spolu s dychovou 
hudbou Boboťanka.

Na úvod pietneho aktu 
pred budovou MsÚ za-
znela slovenská hymna 
a  hymna mesta, potom 
žiačka Michaela Botková 
zhromaždeným pred-
niesla báseň Všetkým, 

čo vojnu chcú od  Márie 
Martákovej-Rázusovej. 
Po  slávnostnom kladení 
vencov k  pamätným ta-
buliam na  budove MsÚ 
primátor mesta R. Gašpa-
rík vo svojom príhovore 
zdôraznil význam SNP 
v  slovenských dejinách, 
na  ktorý nesmieme za-

búdať: „Je nevyhnutné 
si, najmä v dnešnej dobe, 
pripomínať sviatok výročia 
Slovenského národného 
povstania. Mal by byť pre 
nás aj pre ďalšie generácie 
odkazom, že je potrebné 
postaviť sa proti extrémiz-
mu a neslobode. Slovenské 
národné povstanie nech 
je pre nás príkladom, že 
slobodu a mier si treba ne-

ustále ochraňovať a hlav-
ne konať tak, aby sa naši 
predkovia nemuseli za nás 
hanbiť.“ Prítomným sa 
prihovoril aj europoslanec 
Branislav Ondruš: „Tieto 
dni sa po  celom Sloven-
sku stretávame, aby sme 
si uctili pamiatku a vzdali 
hold našim hrdinom a hr-
dinkám, ktorí sa nielen 
v  Slovenskom národnom 
povstaní, ale počas celého 
obdobia neslobody v  ro-
koch 1939-1945 hrdinsky 
postavili proti klérofašis-
tickému režimu a bojovali 
za našu budúcu slobodu.

Slovenské národné povsta-
nie je to, čím sa môžeme 
a máme ako národ hrdiť 
pred celým svetom.“ Na zá-
ver primátor spoločne 
s ďalšími verejnými pred-
staviteľmi vypustili 80 bie-
lych balónov ako symbol 
mieru. Časť účastníkov si 
bola uctiť padlých v SNP 
aj na pamätných miestach 
– pri  hrobe partizánov 
na  mestskom cintoríne 
a  pri pamätníku na  Ci-
bislávke. Súčasťou spo-
mienkových osláv SNP 
je v našom meste aj tur-
naj O pohár partizánskej 
brigády Jana Žižku (viac 
v športovej rubrike).

Dnes žijeme v  mieri 
a slobode aj vďaka Sloven-
skému národnému po-
vstaniu, v ktorom mnohí 
naši predkovia zaplatili ži-
votom. Majme odkaz SNP 
stále na pamäti a pestujme 
viac pokory, vzájomného 
rešpektu a úcty k ostatným. 
Text a foto: Lenka Karasová

dokončenie z 1. strany

Odkaz SNP sme si uctili 
aj v našom meste

Oznam 
plavárne

Krytá plaváreň je po čistiacich 
a sanitárnych prácach od 9. sep-
tembra 2024 od  13.00 h opäť 
otvorená pre verejnosť.  r

Mestské 
zastupiteľ-

stvo
Septembrové zasadnutie Mest-

ského zastupiteľstva v  Bánov-
ciach nad Bebravou sa bude ko-
nať v stredu 25. septembra 2024. 
Bližšie informácie o  programe 
a mieste konania vám prinesieme 
v ďalšom vydaní.  (lk)

Poďakovanie 
za

hlasovanie
Počas tohto leta sme mali každý 

deň od 29. 7. do 1. 9. 2024 mož-
nosť hlasovať za naše mesto v súťa-
ži LIDL ČISTINKA. V poradí tretí 
ročník hlasovania o novú Čistinku - 
park, ktorý svet nevidel, je definitív-
ne ukončený. Hoci mesto Bánovce 
nad Bebravou tentokrát nevyhralo, 
môžeme to spoločne skúsiť o rok. 
Ďakujeme všetkým, ktorí sa 
zapojili! Tlačová správa mesta

INZERUJTE
V TELEVÍZII A NOVINÁCH

NEZÁVÄZNÉ INFO:
0948 297 151

obchod@banovskenoviny.sk
alebo

Výročná schôdza ZO SZPB Výročná schôdza ZO SZPB 
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VICEMAJSTERKA SVETA 
NA RADNICI

Bánovčanka a  slovenská re-
prezentantka Kristína Néč-Lapi-
nová sa na Majstrovstvách sveta 
v  triatlone v austrálskom Town-
sville umiestnila na krásnom dru-
hom mieste v kros duatlone. Bolo 
nám cťou opäť privítať na radni-
ci túto talentovanú triatlonistku, 
ktorá reprezentovala našu krajinu 
na  majstrovstvách sveta. Kristí-
na predviedla neuveriteľný výkon 
a  domov si priniesla striebornú 
medailu, čo je obrovský úspech 
nielen pre ňu, ale aj pre celý slo-
venský triatlon, ako aj naše mesto. 
Jej odhodlanie, vytrvalosť a tvrdá 
práca sú inšpiráciou pre nás všet-
kých. Gratulujeme k tomuto feno-
menálnemu úspechu! 

ZRENOVOVANÉ MŠ

Vďaka spolupráci mesta, mi-
nisterstva školstva, zamestnancov 

MŠ, sponzorov, občanov a rodičov 
sa podarilo prebudovanie, opravy 
a modernizácia viacerých priesto-
rov v našich materských školách. 
Sú tak teraz lepšie prispôsobe-
né potrebám našich najmenších. 
Nové spoločné priestory, vyučo-
vacie pomôcky, ako aj priestor 
na hranie zabezpečujú deťom kva-
litnejšie a stimulujúce prostredie 
pre ich rozvoj. Sme totiž presved-
čení, že investície do vzdelávania 
našich detí sú investíciou do bu-
dúcnosti celej našej komunity.

SEPTEMBROVÉ PRÁCE

A j  z a č i a t k o m 
septembra pracov-
níci služieb nášho 
mesta  pokračujú 
v prácach. Prebehla 
oprava komuniká-
cie Dolné Ozorov-
ce - pred železnič-
ný m  p r i e c e s t í m 
a  pred prechodom 

cez Trenčiansku cestu. Čistenie 
mestského parku a ulíc naprieč ce-
lým mestom, vybudovanie kom-
postoviska na  ulici Murgašova. 
Vykonalo sa pravidelné čistenie 
a upratovanie či úpravy nášho ná-
mestia, prerábka a údržba priesto-
rov mestskej plavárne a  čistenie 
bazénov, maľovanie a zvýraznenie 
ďalších zábradlí v meste, údržba 
zelene na sídlisku Dubnička. Ďa-
kujeme aj vám, že spolu tvoríme 
čistejšie a bezpečnejšie mesto pre 
život, milí Bánovčania! 

NEDEĽA S HAVKÁČMI

Vďaka iniciatíve našich troch 
poslankýň v spolupráci s vedením 
mesta sa v  nedeľu 8.  septembra 
uskutočnila akcia pre všetkých mi-
lovníkov psov. Konala sa na Námestí 
Ľ. Štúra, účastníci sa mohli stretnúť 
s profesionálnym trénerom Jurajom 
Ferkom. Počas stretnutia mali maji-
telia psíkov možnosť trénovať svo-
jich štvornohých miláčikov a získať 
cenné rady a tipy priamo od odbor-
níka. Zároveň na  tomto stretnutí 
s občanmi boli prediskutované po-
treby a možnosti psičkárov v našom 
meste. Ďakujeme všetkým, ktorí sa 
zúčastnili na  tomto podujatí a  te-
šíme sa na ďalšie podobne aktivity.

Tlačové správy mesta

Udialo sa v meste

Mesto Bánovce nad Bebra-
vou vyhlasuje výbero-
vé konania na  pracovné 
miesto:
 odborného manažéra 
Komunitného centra

Výberové konanie sa 
uskutoční osobným poho-
vorom vo štvrtok 19. sep-
tembra 2024 od  11.00 h 
v  priestoroch Mestského 
úradu Bánovce nad Bebra-
vou, ul. Farská 3, 957 01 
Bánovce nad Bebravou. 
Uzávierka na  predlo-

ženie žiadostí o  prijatie 
do zamestnania je 16. sep-
tembra 2024 do 12.00 h. 
Dátum predpokladaného 
nástupu do  zamestnania 
je 15. októbra 2024. Pre 
pracovnú pozíciu odborný 
manažér KC, je stanovená 
hrubá mzda: 1 120,00 eur. 
 komunitného pra-
covníka Komunitného 
centra

Vý b e r o v é  k o n a n i e 
sa uskutoční osobným 
p ohovorom  vo  š tvr-

tok 19. septembra 2024 
od 9.30 h v priestoroch 

Mestského úradu Bánov-
ce nad Bebravou, Farská 3, 
957 01 Bánovce nad Bebra-
vou. Uzávierka na  pred-
loženie žiadostí o prijatie 
do zamestnania je 16. sep-
tembra 2024 do 12.00 h. 
Dátum predpokladaného 
nástupu do zamestnania je 
15. októbra 2024. Pre pra-
covnú pozíciu komunitný 
pracovník KC je stanovená 
hrubá mzda 1 060,00 eur. 

Miestom výkonu oboch 
pracovných miest je: KC 
Bánovce nad Bebravou, 
ul. Gorazdova 1319/14, 
957 04 Bánovce nad Bebra-
vou. Ďalšie kritériá, zo-
znam požadovaných do-
kladov, platové podmienky 
a všetky doplňujúce infor-
mácie k obom pracovným 
miestam nájdu uchádzači 
na webovej stránke mesta 
banovce.sk v sekcii Úrad-
ná tabuľa - Výberové kona-
nia.  Oznam mesta
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V  sobotu 24.  augusta 
2024 sa konalo v  mest-
skom parku v Bánovciach 
nad Bebravou podujatie 
s názvom Náš deň rómskej 
kultúry 2024. Už po tretí-
krát ho v našom meste or-
ganizuje občianske združe-
nie OZ Rómska Umelecká 
Agentúra. Opäť sa potvrdi-
lo, že podujatie je medzi našou róm-
skou komunitou obľúbené. Prišli ho 
podporiť návštevníci z blízkeho, ale aj 
ďalekého okolia. Aj napriek veľmi ho-
rúcemu počasiu si rómsku kultúru pri-

šlo pozrieť viac ako 500 návštevníkov. 
Program začal o 16. hodine, vystúpi-
la známa hudobná skupina z Trnavy 
Vlado Boys. Organizátor podujatia dal 
priestor aj domácemu tanečnému sú-

boru Gipsy čokoládky, kto-
rý predviedol pravé rómske 
tance aj v modernom pre-
vedení. V  závere vystúpi-
la talentovaná speváčka 
z Partizánskeho Natty a jej 
hudobná skupina Show
Moren. Celým programom 
sprevádzal náš moderá-
tor Igor Hunka. Cieľom 

podujatia, ktoré bolo realizované s fi-
nančnou podporou Trenčianskeho sa-
mosprávneho kraja, bolo prezentovať 
rómsku kultúru našej komunite aj ši-
rokej verejnosti.  OZ RUA

Náš deň rómskej kultúry 2024

Spoločnosť slovenských 
vel ikánov v  spoluprá-
ci s  Mestskou knižnicou 
Ľ. Štúra v Bánovciach nad 
Bebravou vás srdečne pozý-
vajú na výstavu A. DUBČEK 
- HUMANISTA, DEMO-
KRAT, EURÓPAN. Výstava 

bude prístupná od pondelka 
9. septembra 2024 v Mest-
skej knižnici Ľ. Štúra v Bá-
novciach nad Bebravou. 
Potrvá do konca septembra
a navštíviť ju môžete v pra-
covných dňoch od  8.00 h 
do 17.00 h.  MsKĽŠ

Výstava A. DUBČEK 
humanista, demokrat, Európan

Šachový tréning 
pre širokú verejnosť

OZ Aktívne Nátury a Mestská knižnica Ľ. Štúra
pozýva v stredu 2. októbra 2024 o 16.30 h začia-
točníkov, mierne pokročilých a pokročilých na ša-
chový tréning do mestskej knižnice. Toto šachové 
podujatie je určené pre všetky vekové kategórie. 
Je možné sa vopred prihlásiť (aktivnenatury@
gmail.com), ale je možné prísť aj bez prihlásenia. 
Bližšie informácie: aktivnenatury@gmail.com  (an)
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Prázdniny sa skončili. 
Opäť sa roztočil kolotoč 
školských povinností. To 
len slnko tvrdošijne trvá 
na  tropických teplotách 
a drží nás vo falošnej ilú-
zii uvoľneného letného 
režimu. Aby sme načisto 
nepodľahli nostalgickým 
smútkom pri  pohľade 
na dátum v kalendári, uspo-
riadala Bašta u Gargamela 
v spolupráci s bánovským
Mestský m kultúrny m 
strediskom v stredu 28. au-
gusta veselú Rozlúčku 
s  letnými prázdninami,
vyšperkovanú koncertom 
skupiny KABÁT Revival.
sk. Revival zoskupení sku-
piny KABÁT je v Čechách 
a  na  Slovensku niekoľko 

desiatok, no nie všetky do-
kážu verne kopírovať kvali-
tu originálu. K nám, na ba-
štu, prišla zostava, (Patrik 

Imre, Timotej Antol, On-
drej Toke, Peter Vojtech, 
Juraj Zelenák), ktorá česť 
originálu zachováva naozaj 
dôsledne. Chalani z  Vrá-
beľ spolu hrajú, s malými 
prestávkami, už od  roku 

2003. Začínali s prevzatým 
repertoárom rôznych in-
terpretov. Najväčší úspech 
však vždy zožali s piesňa-

mi skupiny Kabát, preto 
sa rozhodli „špecializovať“ 
práve na  „vypaľovačky“ 
tejto hard rockovej kapely. 
Na baštu prišlo množstvo 
návštevníkov a  fanúšikov. 
Pochvaľoval si aj prítom-

ný primátor mesta Róbert 
Gašparík, pod ktorého 
záštitou sa podujatie kona-
lo. Teší sa, rovnako ako aj 
my, občania, že bašta oží-
va a  stáva sa príjemným 
miestom oddychu a zábavy. 
Tá veru gradovala, pretože 
po koncerte to roztočil DJ 
Lopezo. Lúčenie s  letom 
a prázdninami pokračovalo 
aj v sobotu 31. augusta Ol-
dies diskotékou v hudobnej 
réžii DJ Benka. Úspešne 
sme sa pretancovali až k zá-
veru prázdnin, no zábava 
nekončí. Zostaňte bdelí, 
verní a v strehu, pretože je 
pripravených mnoho ďal-
ších zaujímavých akcií.

  Text: Z. Bridová, 
 foto: L. Karasová

Ukončenie letných prázdnin na bašte

Naše úžasné bikové leto bolo opäť 
výdatné na zážitky, príhody, zábavné 
situácie či humorné chvíle, ktoré sa po-
skúsim aspoň stručne a vecne zhrnúť. 
Partizánske, pumptrack, Cesta vlakom 
do Trenčína, jazdenie na Divo trailoch 
na Brezine, tradičný každoročný výjazd 
na Duchonku, Šestnásta BikeStanovač-
ka v Chalmovej, ale tentokrát kvôli noč-
ným letným búrkam bez stanov, ale zas 
s nočným kinom. Vrcholovým vrcho-
lom bikerského vikingského leta bolo 
zdolanie vrchu Krížna (1574 m n. m.) 
vo Veľkej Fatre. Vlakom do Prievidze 
a  jazdenie na  Bojnicko-Dubnických 

trailoch. Tajuplné nočné jazdy tmavým 
lesom. Jazdenie na OKO trailoch v Ži-
line. To všetko by neznamenalo veľa, 
keby účastníci neboli úžasne zábavná 
partia. Partia vikingských deciek, kto-
rí sa síce chcú bikmi hlavne zabávať, 
ale vedia si navzájom pomôcť a vedia 
na nich naozaj riadne zabojovať. Vi-
deli sme kopu úžasných miest, prešli 
kopu krásnych trailov, preverili svoje 
technické aj fyzické možnosti. Nastú-
pali a zozjazdovali sme tisíce výško-
vých metrov, prešli mnoho km, vyjedli 
viacero amerických fastfoodov, videli 
krásne výhľady doďaleka aj lesnú zver 

zblízka, zvládli za  jeden deň sedem 
defektov aj objatie so stromom, zažili 
neuveriteľne fungujúcu vlakovú dopra-
vu (vlani ani jeden-jedinýkrát nič nešlo 
ako malo) a ďalšie a ďalšie ... bolo toho 
málo či veľa? Na dnešné decká, ktoré sú 
údajne len na mobiloch, myslím - pa-
rádne veľa! A my pokračujeme, verím, 
že máme pred sebou podobne zábavný 
28. Vikingský rok!  Ľ. Kiripolský

Vikingské leto 2024

Sochár Peter Kuraj tvo-
rí svoje diela z  použitého 
materiálu, teší ho premena 
predmetov, ktoré už poslú-
žili a stali sa nepotrebnými. 
Pri tvorbe ho inšpiruje ľud-
ská duša a  všetky emócie 
a túžby ľudí, často aj príro-
da či vesmír. Citlivo vníma 
akumuláciu odpadu v dô-
sledku konzumného spôso-
bu života a ekologické dopa-
dy tohto procesu. Jeho diela 
vedú k  environmentálnej

pokračovanie na 7. strane
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zodpovednosti a  opätovnému 
používaniu materiálov. Dáva od-
padu druhý dych a premieňa ho 
na krásne umelecké diela. Peter 
Kuraj sa okrem svojej rodiny, 
sochárskej tvorby a  civilného 
zamestnania vo voľnom čase ve-
nuje pestovaniu bonsajov a ruží. 

So svojim otcom pestujú dávno 
zabudnuté, historicky veľmi staré 
kultivary. V tejto súvislosti spolu-
pracujú aj s botanickou záhradou 
vo Zvolene, kde sa nachádzajú aj 
dva úplne nové druhy, ktoré spo-
lu s otcom pri tejto práci objavi-
li. So synmi a  ich dvoma psami 
často a rád chodieva do prírody. 

V oblasti Slovenského Rudohoria 
s deťmi zbiera minerály. Tvoria 
si vlastnú rodinnú zbierku v kto-
rej majú rôzne druhy aj vzácnych 
a nových druhov minerálov. „Ra-
dosť nachádzam v premene pred-
metov – z použitého na krásny – 
a považujem to za moju životnú 
výzvu,“ Peter Kuraj.  (vž)

V dňoch 23. - 25. augusta sa v obci 
Orechová Potôň konala Veľká cena 
Slovenskej republiky preteky cest-
ných automobilov. Historicky 
najvýznamnejšieho okruhové-
ho automobilového podujatia, 
ktoré patrí na Slovensku k vr-
cholom celej motoristickej sezó-
ny, sa zúčastnili aj bratia Matej, 
Tomáš, Marko a otec Radovan 
Kazarka, ktorý sa s  replikou 
legendárneho dakarského špe-
ciálu Tatra 815 Puma zúčast-
nil predvádzacej jazdy. Tomáš 
a Marko absolvovali svoje do-
máce preteky v  rámci seriálu Re-
nault Clio Cup. Tomáš v sobotu po-
dal vlažnejší výkon, no v nedeľu sa 

už do toho poriadne oprel. Po oba 
dva dni z toho nakoniec bolo tretie 
miesto v triede TCC1. Mladší Marko 

v sobotu dojazdil na druhom mies-
te v triede. V nedeľu, po sérii nád-
herných predbiehacích manévrov, 

to bolo dokonca víťazstvo v  triede 
TCC1, ale aj deviate miesto absolút-
neho poradia, pričom Marko za se-

bou nechal množstvo oveľa sil-
nejších súperov. „Mne sa jazdilo 
super. Zabojoval som aj v sobotu 
aj v nedeľu. Veril som si každým 
kolom viac a viac. V aute bolo 
neskutočne teplo a preteky ma 
poriadne vyšťavili. Ale to neva-
dí, som šťastný, že sa mi podaril 
výborný výsledok nielen v triede, 
ale aj v celkovom poradí,“ do-
plnil spokojný Marko Kazarka. 
Matej síce nepreteká, no má 

na starosti technickú podporu tímu, 
ktorá tvorí tiež dôležitú súčasť celko-
vých výsledkov.  (lk)

Bratia Kazarkovci na Veľkej cene SR

dokončenie zo 6. strany
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O bánovskom tenise s trénerom M. Liškom

 Odkedy sa venujete tenisu, aké boli 
vaše začiatky?

Tenisu sa aktívne venujem zhruba 30 
rokov. Moje začiatky boli v detstve, keď 
sme skúšali hrať tenis na voľne dostup-
ných betónových plochách (za bánov-
ským gymnáziom a pod.). Snažili sme 
sa kopírovať to, čo sme videli v televízii 
alebo u starších detí. Tenis som hrával 
najmä cez leto ako doplnkový šport, 
lebo cez zimu som sa venoval hokeju.
 Hrali ste tenis aj profesionálne? 
Mali ste svoj obľúbený vzor?

Mojím tenisovým vzorom v det-
stve bol Miloš Mečíř, Ivan Lendl 
a neskôr to boli hráči ako Pete Sam-
pras, Roger Federer a Novak Djoko-
vič. Profesionálne som tenis nikdy 
nehral. Do  20 rokov som závodne 
hrával hokej v Topoľčanoch, Parti-
zánskom a neskôr aj v Bánovciach.
 Kedy ste začali s  trénovaním? 
Bolo potrebné sa v  tomto smere 
dovzdelávať?

V  roku 2000 som skončil so zá-
vodným hokejom a  stále viac som 
inklinoval k tenisu. Postupne som sa 
zdokonaľoval a zlepšoval, až som za-
čal aktívne hrávať amatérske ligy v re-
gióne a  neskôr aj po  celom Sloven-
sku a v Čechách. Zúčastnil som sa aj 
pár zahraničných turnajov, ktoré boli 
na poloprofesionálnej úrovni a za prize 
money (finančné odmeny). Ako som 
sa zlepšoval a naberal skúsenosti, za-
čal som sa pohrávať s myšlienkou byť 
trénerom. V roku 2008 som si spravil 
prvú základnú trénerskú triedu. Pokra-
čoval som a spravil si trénerskú licenciu 
C. V tej dobe boli na Slovensku malé 
možnosti dovzdelávania sa a získavania 
nových informácií, tak sme spolu s par-
tiou kamarátov začali navštevovať rôz-
ne trénerské semináre a kurzy v Českej 
republike. V roku 2015 sa mi naskytla 
možnosť posunúť svoje trénerské vzde-
lanie ešte na vyššiu úroveň. Po dvojroč-
nom štúdiu na Fakulte telesnej výcho-
vy a športu Univerzity Komenského 
v Bratislave, zakončeným diplomovou 

prácou a praktickými skúškami na STZ 
(Slovenský tenisový zväz), som si spra-
vil 3. trénerskú triedu s B licenciou.
 Koľko zverencov prešlo vašimi 
rukami a  koľ ko ich trénujete 
v súčasnosti?

Za to obdobie prešlo cez moje ruky 
zhruba 40 detí a rekreantov, z ktorých 
niektorí hrali závodný a niektorí rekre-
ačný tenis. V súčasnej dobe trénujem 
už iba závodných a  výkonnostných 
tenistov, keďže nie je časový ani fyzic-
ký priestor na trénovanie začínajúcich 
a rekreačných hráčov. Mám aj jednu 

skupinu začínajúcich detí, ale s tou mi 
pomáha a  venuje sa im moja dcéra 
Ema, ktorá je ešte aktívnou hráčkou.
 Aké najväčšie úspechy dosiahli vaši 
zverenci?

Čo sa týka našich úspechov, nesnaží-
me sa zviditeľňovať ani si robiť promo. 
Úspech je to, že stále trénujeme deti, 
ktoré to baví, chcú napredovať a posú-
vať sa ďalej. Je smutné, že si vás niekto 
všimne iba keď ste majster republiky, 
sveta... a podporuje sa iba úspech, nie 
snaha a tvrdá práca. Napriek ťažkým 
podmienkam a žiadnemu tenisovému 
zázemiu sa nám podarilo dosiahnuť 
krásne výsledky. Spomeniem naprí-
klad družstvo detí do 10 r. (M. Mikuš, 
E. Lišková, T. Zitová, N. Hrušková, 
S. Žubor) sa stalo v roku 2017 majstrom 

západoslovenského kraja. V  súťaži 
družstiev sme viackrát vyhrali regio-
nálne kolá a prebojovali sa do celoslo-
venských finále. V súťaži jednotlivcov 
sa na turnajoch organizovaných pod 
hlavičkou STZ naše deti a dorastenci 
pravidelne umiestňujú na popredných 
miestach. Michal Mikuš si tento rok 
vybojoval víťazstvá na turnajoch rôz-
nych kategórií. Stal sa majstrom stre-
doslovenského regiónu a  napokon 
aj majstrom Slovenskej republiky vo 
štvorhre mladších dorastencov. Viktó-
ria Hanková v kategórii detí a mladších 
žiačok pravidelne zaznamenáva víťaz-
stvá a regionálne tituly.
 Priblížte nám tenisovú históriu 
v Bánovciach.

V Bánovciach nefunguje žiadny ak-
tívny tenisový klub a história je skôr 
na amatérskej a rekreačnej úrovni, keď 
v roku 2000 partia nadšencov začala or-
ganizovať turnaje pre amatérov a snaha, 
nadšenie a hlavne láska k tenisu pre-
rástla nakoniec do 12 rokov trvajúcich, 
výborne zorganizovaných turnajov, 
ktoré sa každoročne končili v závere 
roka turnajom Master. V tom čase bolo 
v meste asi 50 aktívnych hobby hráčov 
a zopár jednotlivcov, najmä deti, ktoré 
skúšali hrať závodný tenis, ale výraz-
nejšie sa nepresadili. Postupne sa tur-
naje prestali organizovať a vytvorila sa 
BNTL (Bánovská tenisová liga), ktorá 
zanikla v roku 2022.
 Aké je v  našom meste tenisové 
zázemie? Za  aký klub hrajú naši 
tenisti?

Čo sa týka tenisového zázemia 
v  meste Bánovce nad Bebravou, je 
v podstate nulové. Na rozdiel od oko-
litých okresných miest a aj menších 
miest na Slovensku a blízkom regióne 
nemáme vlastné tenisové dvorce, ani 
tenisový stánok, ktorý by patril pod 
mesto, školu alebo župu. Neexistuje 
žiadny funkčný tenisový klub, preto 
sme nútení fungovať pod hlavičkou 
TK Baník Prievidza, s ktorými dlho-

Prinášame vám rozhovor s Bánovčanom a tenisovým trénerom Marekom Liškom, ktoré-
ho zverenci pravidelne dosahujú na turnajoch skvelé výsledky. Tenisu sa venuje od det-

ských čias a trénersky už 16 rokov. Priblížil nám náročnosť tohto športu ako pre tenistu, tak 
pre rodičov, a v neposlednom rade pre trénera, ktorý sa musí neustále vzdelávať, a najmä by 
mal byť počúvajúcim a chápavým partnerom pre mladého tenistu, tenistku. Poskytol nám 
tiež svoj pohľad na tenisové zázemie v našom meste.

M. Mikuš, M. Liška, E. Lišková

pokračovanie na 9. strane
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O bánovskom tenise s trénerom M. Liškom

dobo úzko spolupracujeme. V Bánov-
ciach funguje v letnom období len je-
den súkromný tenisový kurt. Aby sme 
na ňom mohli trénovať, musíme sa oň 
vlastnoručne starať a platiť si komerč-
nú cenu za prenájom. Tu trénujeme 
3-krát do  týždňa. V  Prievidzi, kde 
máme zdarma k dispozícii 9 vonkaj-
ších kurtov, trénujeme 2-krát za týž-
deň. V zimnej sezóne trénujeme v bá-
novskej tenisovej hale, v ktorej je pre 
nás už trošku zastaralý povrch a nízka 
teplota, tak je pre nás ťažko niekoho 
dotiahnuť na sparing a porovnávanie 
sa. Mesto Bánovce nás nijakým spôso-
bom nepodporovalo a nepodporuje. 
V roku 2006 tu bola snaha zo stra-
ny súkromného sektora, vybudovať 
v zadnej časti mestského parku špor-
tovo-oddychovú zónu s 3 tenisovými 
dvorcami a zázemím, ale zo strany bý-
valého vedenia mesta bola táto snaha 
zamietnutá a zúčastnení dobre vedia 
prečo... Tenisová sezóna výkonnostné-
ho tenistu trvá 10 mesiacov a je finanč-
ne náročná. Nechcem dávať konkrétne 
čísla, ale rodiča to stojí možno polovi-
cu ceny nového auta strednej triedy. 
Preto sme spolu s rodičmi v roku 2017 

založili občianske združenie ŠK fifte-
en, kde sa príspevkami zo súkromné-
ho sektora a 2 % z dane snažíme znížiť 
finančnú záťaž. Bez obetavých rodičov 
a rodín, ktorým patrí obrovská vďaka 
a poklona za obetavosť a vynaložené 
úsilie a hlavne strávený čas, ktorý ve-
nujú svojim deťom, by však nebolo 
možné úspešne pokračovať.
 Kedy je najlepšie začať s tenisom? 
Aké fyzické a psychické predpoklady 
by mal mať začínajúci tenista?

S tenisom je najlepšie začať už v ra-
nom detskom veku, okolo 5-6 rokov. 
Najlepšie zábavnou nenásilnou formou 
rozvíjať pohybové a koordinačné zruč-
nosti. V súčasnej dobe je však veľmi 
málo detí, ktoré sú prirodzene pohybo-
vo nadané. Je veľmi smutné, že sa robí 
nábor detí a nie výber. Deti, ktoré sa ve-
nujú nejakému športu sú potom od ra-
ného veku úzko špecializované na je-
den daný šport, čo nie je dobré. Dieťa 
do 12 rokov života by sa malo venovať 
viacerým športom a naučiť sa základy 
gymnastiky, koordinácie okolo vlastnej 
osi, veľa skákať, hádzať a snažiť sa čo 
najviac hýbať. Špecifikácia by mala na-
stať až po 12. roku života. Každý špor-
tovec by mal mať hlavne odhodlanie, 

pevnú vôľu, musí sám chcieť, vedieť 
prekonávať prekážky a nepohodlie, ale 
to v dnešnej dobe blahobytu je asi sci-
fi. Preto je na nás tréneroch, učiteľoch 
a rodičoch aby sme išli deťom príkla-
dom a naučili ich hýbať sa a hlavne mať 
z pohybu radosť a nie ísť iba po výsled-
koch a oceneniach.
 Čo vás na  trénovaní najviac baví 
a napĺňa?

Najviac ma baví a teší, keď vidím, 
že dieťa sa samo snaží zlepšovať, pra-
covať na sebe a teší ho hrať tenis. Keď 
na konci tej driny vidím, že to má 
naozaj zmysel.
 Aké máte ako tréner ešte ciele, ktoré 
by ste chceli dosiahnuť?

Konkrétne ciele nemám, ale sna-
žím sa hlavne o to, aby z detí vyrástli 
samostatní, zodpovední ľudia, kto-
rí sa chovajú fair-play, milujú šport 
a tenis. Osobne sa neustále snažím 
posúvať vpred, vzdelávať, absolvujem 
rôzne semináre, čítam športovú psy-
chológiu, vyhľadávam nové informá-
cie a zaraďujem ich do tréningového 
procesu. V momente, keď sa zastaví-
me a prestaneme sa zlepšovať a tenis 
nás už nebude baviť a napĺňať, tak 
skončíme.  Lenka Karasová

dokončenie z 8. strany
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V poslednú augustovú sobotu sa v bá-
novskej kolkárni uskutočnil IV. ročník 
Memoriálu Jozefa Liptáka, ktorým si 
miestni kolkári uctili pamiatku zakla-
dateľa kolkov v našom meste. Turnaj 
štvorčlenných družstiev priniesol víťaz-
stvo tímu TJ Rakovice muži, v ktorom 
sa predstavili Tomáš Prívozník, Boris
Šintál, Martin Dolnák a Maroš Ležo-
vič. Na druhom mieste sa umiestnilo 
družstvo TJ Rakovice MIX, zatiaľ čo 
tretie miesto obsadilo KO Žarnovica. 
Domáce družstvo BKK Bánovce nad 
Bebravou A skončilo na 4. mieste.

Okrem tímových súťaží sa kolkári 
stretli aj v individuálnej kategórii. Naj-
viac bodov získal Boris Šintál s výko-
nom 601 bodov, na  druhom mieste 
skončil Martin Jančovič s 587 bodmi 
a tretie miesto obsadil Maroš Ležovič
s 569 bodmi. Ženská kategória bola rov-
nako napínavá ako mužská. Víťazstvo 
získala Natália Šintálová z TJ Rakovice 
- MIX, na druhom mieste sa umiestnila 
Alexandra Duračková z TJ Rakovice - 
MIX a na treťom mieste Ľubomíra Far-
kašová z KK Tatran Bratislava.

Hoci výsledky neboli to hlavné, 
každý účastník sa snažil predviesť 
čo najlepší výkon a  dôstojne re-
prezentovať svoj klub. Memoriál 
prilákal osem družstiev, vrátane 

hráčov z Bratislavy, Starej Turej, 
Rakovíc a Žarnovice. Na turnaji sa 
zúčastnili aj kolkári, ktorí vytvorili 
družstvo Priatelia Jozefa Liptáka.

Po skončení turnaja organizátori 
poďakovali všetkým zúčastneným 
za účasť a predvedené výkony a zá-
roveň ich pozvali na ďalší ročník 
memoriálu. Účastníci ocenili kva-

litnú organizáciu, občerstvenie 
a zaujímavé ceny, ktoré boli pripra-
vené pre víťazov aj ostatných súťa-
žiacich.  (pb, aj)

Organizátori z Klubu slo-
venských turistov Bánovce 
nad Bebravou v spolupráci
s  klubom xRoad Bánovce 
nad Bebravou, presne tak 
ako pred rokom, pripravili 
štyri cestné a jednu horskú 
trasu. Keďže na výber boli 

okruhy s dĺžkou 105, 57, 42 
i 28 kilometrov, na svoje si 
prišli všetky výkonnostné ka-
tegórie. ,,Ide o rekreačnú cyk-
listiku, o stretnutie priateľov, 

ktorí sa radi vozia na cestných 
či horských bicykloch. Nejde 
o výkony či ceny, ale aby sa 
prežil krásny a príjemný deň,“
vysvetlil hlavnú myšlienku 

Bánoveckej parenice jej or-
ganizátor Marián Chovanec 
(predseda KST BN). Cesty 
nášho Trenčianskeho kraja 
v nedeľu brázdili nielen tí, 

ktorí na bicykli prejdú roč-
ne aj 12-tisíc kilometrov, no 
i rodiny s deťmi. Keďže ide 
o nesúťažné cyklo-turistické 
podujatie, viac ako víťazstvo 
chceli účastníci dosiahnuť 
príjemné emócie. „Chystáme 
zmeny, pretože časť ciest, kto-
ré sme v minulosti využívali 
sú zrekonštruované, takže sa 
vrátime na  pôvodné trasy 
a Bánovecká parenica dosta-
ne šat taký, ako keď vznikala,“
priblížil plány do  budúc-
nosti predseda bánovských 
turistov. Parenica si aj tri 
desaťročia od vzniku zacho-
vala svoju pôvodnú kvalitu 
a myšlienku, ktorou je pro-
pagovať okolie a cyklistiku. 
Tradične ponúka päť rôz-
nych trás a rovnaké miesto 
štartu i cieľa. O rok by mala 
byť parenica ešte kvalitnejšia, 
ako nám prezradil Marián 
Chovanec, obohatiť by ju 
mali nové prvky.  (aj)

Štvrtý ročník Memoriálu Jozefa Liptáka

Bánovecká parenica s rekordnou účasťou

Populárna Bánovecká parenica má za se-
bou 27. kapitolu. Bola výnimočná nielen 

veľmi teplým počasím, ale i rekordnou účas-
ťou. Na jej štart sa prvého septembra posta-
vilo historicky najviac, až 270 účastníkov.
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Siedmeho septembra sa prvým ko-
lom rozkrútil kolotoč prvej hádza-
nárskej ligy žien. Na nový ročník sa 
dievčatá trénera Makýša 
pripravovali jeden a pol 
mesiaca. Ich formu pre-
veril 24. augusta kvalitne 
obsadený turnaj, ktorý 
už 54 rokov nesie názov 
O pohár partizánskej bri-
gády Jana Žižku.

Na  palubovke mest-
skej športovej haly sa 
v  predposlednú augus-
tovú sobotu predstavilo šesť tímov. 
Okrem našich dievčat aj prvoligový 
Trenčín, Prešov, Močenok, dorastenky 
z Partizánskeho a Hodonín, ktorý bol 
najväčším favoritom turnaja. Účast-
ník medzinárodnej česko-slovenskej 
MOL ligy vo finále zdolal naše dievča-

tá v pomere 24:19. Zverenkyne tréne-
ra Richarda Makýša pritom v polčase 
viedli sľubným skóre 11:9, ale na za-

čiatku druhého dejstva 
nepremenili príležitosti, 
čo favorit využil a vypra-
coval si rozhodujúci nás-
kok. Bronzový stupienok 
obsadili hádzanárky ŠŠK 
Prešov, ktoré obhajovali 
prvenstvo, keď v  súboji 
o  tretie miesto vyhrali 
22:14 nad AS Trenčín. 
Družstvo dorasteniek 

HK Slávia Partizánske, ktoré posilnilo 
aj kvinteto hráčok z bánovského HK 
Sokol, obsadilo piatu priečku po víťaz-
stve 26:23 nad HK Junior Močenok. 
Okrem medailových kolektívov orga-
nizátori ocenili aj najlepšie individu-
ality turnaja, ktorý sa konal v rámci 

krajských osláv 80. výročia Slovenské-
ho národného povstania na Jankovom 
vŕšku. Za  najlepšiu hráčku turnaja 
bola vyhlásená brazílska stredná spojka 
Andrezza Paizinho Sales dos Santos
hrajúca za HK Hodonín.

Na domácom turnaji sa naše hádza-
nárky prezentovali dobrými výkonmi. 
V základnej skupine si poradili s Parti-
zánskym a Trenčínom. Vo finále najstar-
šieho ženského hádzanárskeho turnaja 
nielen na Slovensku, ale aj Európe, boli 
dôstojným súperom Hodonínu. Dievča-
tá trénera Makýša na turnaji zopakovali 
umiestnenie spred roka, no v náročnej-
šej konkurencii. Zásluhu na tom má aj 
najlepšia brankárka turnaja Nikola
Fariková. V sezóne 2024/25 majú naše 
dievčatá jasný cieľ. Dosiahnuť mini-
málne to, čo posledné dve sezóny, tretie 
miesto v tabuľke.  (aj, mp)

Pohár pre Hodonín, naše hádzanárky druhé

August patrí v rámci Bá-
novskej bežeckej ligy už tra-
dične Ľutovu. Pre bežcov je 
pripravená trať v krásnom 
prostredí v  okolí Bradla, ktoré tu-
risti v okrese veľmi dobre poznajú. 
Do Ľutova v poslednú augustovú ne-
deľu prišlo 60 bežcov hlavnej kategó-
rie a 9 hobíkov. Vybehli na pomerne 
ťažkú trať, ktorej navyše nepomohli 
ani vysoké teploty. Všetko však dobre 
dopadlo a na konci behu sme mohli 
konštatovať, že nikto nepoblúdil, ne-
skolaboval, nezranil sa, a ani nebol 
zjedený medveďom. Horskú etapu 
Bánovskej bežeckej ligy ovládol Mar-
tin Turček z  Krásna, s  bezpečným 

náskokom pred svojím tradičným 
rivalom Vladom Kováčom. Na po-
myselnú „bedňu“ tentokrát vystúpil 
Miloš Podmanický, ktorý v peknom 
súboji v cieľovej rovinke predbehol 
domáceho pretekára Adama Lisé-
ho. Medzi ženami dominovala Maj-
ka Škorcová z Prús. Druhá dobehla 
Lenka Lomnická a  tretia skončila 
Monika Domovcová, ktorá je Bánov-
skej bežeckej lige verná už viac ako 
12 rokov. Na stupni víťazov v hobby 
kategórii sa nediali zásadné zmeny. 

Vyhral opäť Štefan Urba-
novský, druhý bol Michal
Korec a tretí dobehol mladý 
Ivan Čerňanský. Ako kaž-

dé kolo, aj v nedeľu bol pripravený 
program pre najmenších v rámci MI-
NIBBL, a  tiež menšie občerstvenie 
pre bežcov a divákov podujatia. Od-
behnutím 8. kola v Ľutove sa blížime 
k záveru ligy. Budúce kolo nás čaká 
obľúbený Bobot a spoluorganizátori 
okolo Dušana Vertfeina zasa niečo 
chystajú. V  poslednú septembrovú 
nedeľu, 29. 9. 2024 o 10.00 h, vybie-
hame od futbalového štadióna na Bo-
bote. Tešíme sa na vás!

  Text: Pavol Struhár, foto: Juraj Mátel

Bežecký Ľutov

V dňoch 15. - 19. augusta 
2024 boli na medzinárodnej 
súťaží s názvom Pikač Kup 
v Chorvátsku súčasťou slo-
venskej reprezentácie v ha-
sičskom športe aj dve mla-
dé hasičky z  Bánovského 
okresu, Kristína Krajčíko-
vá (DHZ Uhrovec) a Nela 
Köszeghyová (DHZ Zlat-
níky), ktoré trénuje Dušan 
Adamička. Ten je aj tréne-
rom slovenskej reprezentá-
cie. Naše reprezentantky si 

zmerali sily medzi výberom 
Chorvátska, Česka a Bul-
harska. Družstvo diev-
čat sa v  štafete 4 x 100 m 

s  časom 75,73  s  umiest-
nilo na  druhom mieste. 
V disciplíne beh na 100 m
získala Kristína Krajčíko-

vá s  časom 20,16  s pekné
tretie miesto. Hoci bolo 
slovenské družstvo dievčat 
v  disciplíne vodný útok
pod veľkým tlakom, keďže 
pred nimi štartovala ako 
prvá reprezentácia z Čes-
ka, ktorá zabehla pekný 
čas, chuť, odvaha, disciplí-
na a dobrá partia ukázala 
svoju silu a dievčatá si už 
po  prvom kole zabezpe-
čili prvé miesto s  časom 
24,63 s.  (lk)

Mladé hasičky reprezentovali Slovensko

Krajčíková (tretia zľava), Köszeghyová (prvá sprava)Krajčíková (tretia zľava), Köszeghyová (prvá sprava)
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V  nedeľu 25.  augusta 2024 
usporiadala Obvodná poľovnícka 
komora Bánovce nad Bebravou 
v  spolupráci s OkO SPZ Bánov-
ce nad Bebravou a Obecným úra-
dom Podlužany strelecké preteky 
v disciplínach americký trap 2 x 15 
(malokalibrovka) a  guľový troj-
boj M300 na strelnici Podlužany 
– Zlobiny. Zúčastnení poľovníci 
strelci ukázali v uvedených stre-

leckých disciplínach svoje strelec-
ké umenie. V disciplíne americký 
trap 2 x 15 boli výsledky nasledov-
né: 1. miesto Jozef Miksa (258 b), 
2. miesto Roman Škultéty (256 b), 
3. miesto Jozef Cimerman (243 b). 
V disciplíne guľový trojboj M300
sa umiestnili na  1.  mieste Jozef 
Cimerman (270 b), 2. miesto Ro-
man Škultéty (240 b), 3. miesto 
Jozef Lagin (230 b).

Celkovým víťazom a  držiteľom 
ceny Pohár Podhoria sa stal Jozef 
Cimerman s  513 bodmi. Počasie 
streleckému preteku prialo a akcia sa 
stretla s priaznivou reakciou zo strany 
všetkých zúčastnených. Obvodná po-
ľovnícka komora a OkO SPZ Bánov-
ce nad Bebravou touto cestou ďakuje 
za účasť všetkým zúčastneným strel-
com na streleckom preteku. 

Ľubomír Rídeky, OPK BN

XVI. ročník streleckého preteku 
„Cena Podhoria”

V  sobotu 24.  augusta sa 
v Horných Držkovciach ko-
nali už po štrnásty raz maj-
strovstvá vo varení držkovej 
pod názvom Držkovská 
držka 2024. Okrem súťaže 
a skvelého jedla bol opäť pri-
pravený aj bohatý kultúrny 
program. Podujatie organizo-
vané občianskym združením 
HODOČU začalo svojím 
oficiálnym otvorením, po-
čas ktorého zaznela hymna 
Držkovskej držky, ktorá bola 
zároveň signálom pre spuste-
nie súťaže. Každý z 33 tímov 
sa snažil uvariť tú najlepšiu 
držkovú. Boli takí, ktorí pri-
šli vyhrať, ale aj takí, ktorí sa 

prišli jednoducho zabaviť. Aj 
tentokrát sa súťažilo v rovine 
kvality a estetiky. V hlavnej 
kategórii - v kvalite, sa na pr-
vom mieste umiestnil tím 

Makula z  Malých Ripňan, 
druhí skončili KAFANI z Vr-
šatského Podhradia a tretie 
miesto obsadil JOGO TEAM
z Bojnej. V kategórii Gastro-
nomická úroveň prípravy 
a prezentácie, teda v estetike, 
sa najlepšie darilo tímu HU-
GÁNI z Brezna. Cena HO-
DOČU bola udelená tímu 
Mlsné jazýčky. Počas varenia 
i po ňom súťažiacim i divá-
kom spríjemňovali čas vystú-
penia známych interpretov. 
Najskôr na pódiu vystúpila 
Dychová hudba Trenčian-
ska dvanástka, ktorá ponúk-
la známe piesne nielen z oko-
lia Trenčína, ale aj blízkej 

Moravy. Nič nezostalo dlžné 
ani populárne Duo Jamaha, 
ktoré divákov roztancova-
lo hneď pri prvej skladbe. 
Spevák Mafia Corner zase 
zabával modernými úprava-
mi ľudových piesní a šlágrov. 
No, a na záver zaspieval Peter 
Cmorík so svojou kapelou. 
Návštevníkov počas dňa za-
bával aj moderátor programu 
Števo Hruštinec. Už tradične 
nechýbala tombola, či dražba 
na  dobročinné účely. Ten-
tokrát sa dražil dres Juraja 
Slafkovského. Suma 500 eur 
poputuje Terezke Mroceko-
vej, ktorá trpí Downovým 
syndrómom.  Marek Kasala

Držkovská držka opäť prilákala návštevníkov

Aj v  tomto roku patrila posled-
ná augustová sobota už 10. roční-
ku podujatia Deň hasičov Kšinná. 
Hlavným programom bola hasičská 
súťaž vo vodnom útoku, kde hasi-
či súťažili v niekoľkých kategóriách 
a pre mladých hasičov bol priprave-
ný pretek jednotlivca. Počas celého 
dňa bol pre návštevníkov prichys-
taný bohatý program. Pre malých 
i  veľkých bola pripravená Detská 
zóna, kreatívne dielničky, ako aj 
nafukovacie hrady a  maľovanie 
na tvár. Policajti spoločne so pso-
vodmi predviedli ukážku svojej prá-
ce a záchranári z Červeného kríža 

učili návštevníkov 
ako poskytnúť prvú 
pomoc. Záujemco-
via si vyskúšali aj 
lukostreľbu. Všetci 
si mohli pochutiť 
na  cukrovej vate, 
odfotiť sa vo foto-
búdke a skúsiť tak-
tiež šťastie v tombo-
le. Organizátori pre 
návštevníkov pri-
pravili počas celého 
dňa rôznorodé občerstvenie. K dob-
rej nálade hrala hudobná skupina 
FURT DAČO. Po  zotmení pred-

viedli veľkolepé ohnivé predstave-
nie členovia spoločnosti Cassanova. 
Organizátori ďakujú všetkým spon-
zorom za  finančné a  vecné dary 

a  návštevníkom za  vysokú účasť 
na podujatí. Text: Alena Rusňáková, 

 foto: Martina Hanková

Deň hasičov v Kšinnej
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Posledný augustový víkend patrí 
v obci Miezgovce neodmysliteľne dvom 
významným udalostiam. Prvou sú osla-
vy Slovenského národného povstania
a druhou hodové oslavy. Tento rok však 
k týmto tradičným oslavám pribudla 
aj tretia, oslavy 30. výročia požehna-
nia Kaplnky sv. Egídia. Obecný úrad 
v spolupráci s miestnymi organizáciami 
každoročne pripravuje pri tejto príleži-
tosti bohatý kultúrny program a nebolo 
tomu inak ani tentokrát.

V piatok 30. augusta v popoludňajších 
hodinách Slovenský Orol zorganizoval 
jeden z najstarších behov na Sloven-
sku. Už 57. ročník Behu SNP sa bežal 
v 5 žiackych kategóriách. Na štart sa po-
stavilo 53 detí nielen z obce Miezgovce, 
ale aj zo širšieho okolia. O 19. hodine si 
prítomní občania pietnym aktom kla-
denia vencov pripomenuli 80. výročie 
SNP. Starosta obce Juraj Trgyňa pri tejto 
príležitosti privítal poslanca NR SR Mi-
chala Kapuša, poslankyňu TSK Rudolfu 
Novotnú, primátora mesta Bánovce nad 
Bebravou Róberta Gašparíka, prednos-
tu mestského úradu Martina Gajdoša, 
ako aj poslancov obecného zastupi-
teľstva a ostatných prítomných hostí. 
Miezgovčania za svoju občiansku sta-
točnosť počas SNP zaplatili krutú daň. 
Obec bola vypálená a desiatka občanov 

zaplatila svojím životom. Preto si obec 
každoročne pripomína historický od-
kaz SNP, aby zostal aktuálny hlavne pre 
mladšie generácie. Nasledovalo vyhod-
notenie a ocenenie najlepších bežcov 
Behu SNP. Na dvore kultúrneho domu 
navodila príjemnú atmosféru dychová 

hudba Nadličanka. Tradične bola vo 
večerných hodinách zapálená symbo-
lická vatra a ohňostroj. Hlavný hosť ve-
čera - hudobná skupina Hrdza dostala 
všetkých do výbornej nálady. Program 
pokračoval vystúpením hudobnej sku-
piny KTM, ktorá hrala všetkým až 
do rána. Nedeľný hodový program začal 
o 10. hodine slávnostnou svätou omšou 
v obnovenej Kaplnke sv. Egídia, ktorá 
bola požehnaná pred 30 rokmi, a kde 
bola zároveň aj celebrovaná prvá svätá 
omša, ktorú odslúžil 28. 8. 1994 farár 
Dominik Gurín. Pre miestnych farní-
kov bolo preto cťou, že aj túto nedeľnú 

slávnostnú svätú omšu celebroval opäť 
Mons. Dominik Gurín spolu s dekanom 
bánovskej farnosti Gustávom Lutiša-
nom. Prítomnosť duchovných predsta-
viteľov v obci využili prítomní veriaci 
aj na požehnanie zrekonštruovaného 
kultúrneho domu. Slávnostné pohos-

tenie - agápe spojené s odovzdávaním 
pamätných listov farníkom a pozvaným 
hosťom dokreslilo slávnostnú atmosféru 
hodových osláv, spolu s pozvaným hos-
ťom Farským spevokolom z Uhrovca. 
Nedeľné hodové odpoludnie každoroč-
ne patrí futbalu. Majstrovské futbalové 
derby, zápas domácich mužov a hráčov 
Spartaka Bánovce. Opäť platilo sta-
ré-známe „hody vaše, body naše“. Zápas 
skončil víťazstvom hostí 0:3.

Organizátori podujatia ďakujú touto 
cestou všetkým, ktorí sa akoukoľvek for-
mou podieľali na tejto vydarenej kultúr-
no-spoločenskej akcii.  Miloš Šagát

V  predvečer výročia 
Slovenského národného 
povstania sme si v Žitnej
-Radiši pripomenuli túto 
významnú udalosť na-
šich dejín spomienkovým 
podujatím s  kultúrnym 
programom na miestnom 
ihrisku spojeným so zapá-
lením vatry.

Dažďová prehánka mier-
ne schladila horúce ovzdu-
šie a  posunula začiatok 
podujatia. Delegácia zlo-
žená z predstaviteľov obce, 
ZO SZPB, ženskej spevác-
kej skupiny i občanov po-
ložila veniec k miestnemu 
pamätníku obetiam vojny. 
Po doznení slovenskej hym-

ny zarecitovala príznačnú 
báseň Terézia Hrebíčková. 
Zúčastneným sa na  tému 
povstania a  vojny priho-

voril starosta obce Rudolf 
Botka a  vypočuť sme si 
mohli aj ženskú spevácku 
skupinu z  obce. Následne 
sa všetci prítomní presunu-
li na  miestne ihrisko, kde 
sa v  kultúrnom programe 
pred niekoľkometrovou 
vatrou predstavili mladé ta-
lenty z obce. Matej Sládok 
zahral na klávesy i harmo-
niku a  Ján Pružinec rozo-
zvučal heligónku. Domáca 
Folklórna skupina Rozmaj-
rín vystúpila pásmom pies-
ní, scénok i  tancov. Po zo-
tmení člen ZO SZPB Dušan 
Adame zapálil za asistencie 
miestnych dobrovoľných 
hasičov vatru. Pri jej svetle 

zahralo huslami i zaspieva-
lo trio mladých Karolínka, 
Lívia a Terezka, pieseň Slo-
vensko moje, otčina moja. 
Milým prekvapením boli 
i  piesne aj na  tému SNP 
v  harmonikovom  podaní 
Martina Kalmana z Hore-
hronia spolu s jeho synom. 
Program pokračoval voľ-
nou zábavou.
V. Dúbravka, foto: M. Škultéty

V Miezgovciach sa opäť oslavovalo

Pietna spomienka s kultúrnym programom 
80. výročie SNP v Žitnej-Radiši

najmladší člen FSk 
Rozmajrín - Kristián
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SPOLOČENSK Á 
KRONIK A

Sme tu pre vás v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet
pohrebné služby

vlastná výroba živých vencov a kytíc
0914 327 411, pohrebnictvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ SLUŽBA

non-stop  0911 132 630

Nespokojná občianka sa mi posťažova-
la, že pán, namiesto toho aby upratal 
exkrement po svojom psovi, zakryl ho 
len trsom trávy. Vznikla z toho neprí-
jemná hádka a zostal ešte nepríjemnejší 
pocit. Hovorím jej: „Dvakrát som písala 
o hovnách, prepáčte, stačilo.“ No, ako 
to už býva, zaúradovala náhoda. Ešte 
v ten deň som stretla známeho psa a dali 
sme sa do reči. Samozrejme, chce zostať 
v anonymite, aby ho nespoznal majiteľ. 
Bola by to paseka! Zbytočné naštrbenie 
ich vzťahov - minimálne kvôli tomu, že 
s ním sa nerozpráva a so mnou áno. 
Pýtam sa ho: „Aký je tvoj postoj k tejto 
problematike? Ako to vidíš očami psa?“ 
„Zuzanka, ja to nechápem. Veď, vy ľu-
dia predsa viete o našich hygienických 
návykoch už vo chvíli, keď si nás beriete 
do svojej láskyplnej starostlivosti. Chcete 
nás mať v bytoch a venčiť nás na verej-
ných priestranstvách? Tak, upratujte 
hovná! Veď, my by sme tiež radšej behali 
krížom-krážom po lúke, alebo po dvore, 
či po záhrade pri rodinnom dome. Inak, 
všimol som si, že k hovienku strategic-
ky umiestnenému na dvore pristupuje-
te inak ako k takému istému, umiest-

nenému na tráve pri činžiaku. Tomu 
pri činžiaku sa zďaleka nevenuje taká 
pozornosť ako tomu na  súkromnom 
pozemku. Sú to nepochopiteľné ľudské 
móresy, ktorým my, psi, vôbec nerozu-
mieme. Ver tomu, že ak by sme sa mohli 
vecne vyjadriť k určitým témam, tak 
by ste sa čudovali, aký máme na mno-
ho vecí názor. Chce to iba trochu viac 
ľudskosti do riešenia psích problémov. 
Ak nás chcete a ľúbite, musíte nás viac 
chápať. Vieš, aké mám nervy, keď ja už 
stojím pri dverách, po pol dňovom ča-
kaní a motaní sa po prázdnom byte, vr-
tím chvostom a pánko z obývačky kričí: 
,Počkaj, prezlečiem sa a uvarím si kávu‘.
A panička: ,Počkaj, ešte vyberiem riady 
z umývačky.‘ Ach, čo ti poviem. Občas 
je to fakt ťažké. Príroda nekompromisne 
určila, že vy ste tí múdrejší, tak sa tak 
správajte. Sľúb mi, že ma neprezradíš! 
Nemám chuť ísť na mestské zastupiteľ-
stvo a vyjadrovať sa k tejto téme. Pred-
pokladám, že by ma určite prizvali.“ 
Áno, myslím si, že by ťa určite prizvali. 
Neboj sa, môj kamoš kromfohrländer, 
neprezradím ťa.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

V ďalšom vydaní...
• Európsky týždeň mobi-

lity v Bánovciach
• Vikingská cyklosúťaž
• Nedeľa s havkáčmi
• Bánovský beh zdravia
• a ďalšie

V Informačnom centre 
na Námestí Ľ. Štúra 

okrem informačných služieb 
a kopírovania, nájdete 
ponuku zaujímavých 

kníh a suvenírov.

• Ing. Stanislav Igaz 
 a Kristína Hajdučíková
• Tomáš Sokolík 
 a Miroslava Bógyiová
• Eva Dobiašová 
 a Ladislav Čelechovský
• Vladimír Valko 
 a Stela Adamcová
• Marek Sečanský 
 a Nikola Kvaková
• Karol Štefkovič 
 a Mgr. Ivana Kovalčíková
• Roman Laurinec 
 a Michaela Uherová

Uzavreli manželstvoUzavreli manželstvo

• Vladimír Žák *1934

Opustili násOpustili nás
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OBČIANSKA INZERCIA
 Predám 2-izbový byt s lodžiou 
63 m2, 9. poschodie v Partizán-
skom. Tel. 0944 668 775.

 Predám starší dom opravený 
na celoročné bývanie aj víkendy. 
Aj stavebný pozemok. Automa-
tickú pračku Whirlpool, skoro 
novú. Možná dohoda. Zadarmo 
zimné gumy na auto Punto R13 
Suzuki R14. Tel. 0949 182 110.

 Prenajmem 1-izb. byt ul. Svä-
toplukova 1240/5, 9.  poschodie, 
2 loggie. Cena dohodou. Tel.  č. 
0903 408 630. 

 Predám lis na ovocie elektrický 
motor 1,5 kW, 0,37 W. Tel. 
038 760 63 32.

Servis chladničiek, mrazničiek 
a gastro chladenia, 0944 07 00 07, BN

Obec Dolné Naštice ponúka 
na  prenájom časť nebytových 
priestorov (približne 80 m²) v bu-
dove č. 26, nachádzajúcej sa v cen-
tre obce. Viac informácií získate 
na telefónnom čísle 0903 925 126.

Obec Dolné Naštice vyhlasuje 
výberové konanie na obsadenie 
funkcie riaditeľa Materskej školy 
Dolné Naštice 135. Bližšie infor-
mácie sú dostupné na informač-
nej tabuli obce, na webovom sídle 
www.obecdolnenastice.sk alebo 
na telefónnom čísle 0903 925 126.

Posedenie a súťaž 
o najlepšiu štrúdľu

Únia žien Slovenska v  Bánov-
ciach nad Bebravou srdečne pozýva 
v stredu 8. októbra 2024 o 16.00 h
do Mestského kultúrneho stredis-
ka v Bánovciach babičky, dievčatá, 
ženy rôzneho veku na príjemné po-
sedenie, ktoré bude spojené so Sú-
ťažou o najlepšiu štrúdľu. Na sú-
ťaž sa môžete prihlásiť telefonicky: 
0911 577 507, 0904 909 106 alebo 
stačí prísť. Na súťaž je potrebné pri-
niesť 10 ks štrúdle. Autorky troch 
najlepších štrúdlí budú vecne od-
menené. Pripravené bude aj malé 
občerstvenie. Na veselú nôtu zahra-
jú ženy zo skupiny Ruža.  ÚŽS BN

Informačné 
centrum 

na námestí 
ponúka

kopírovanie 
dokumentov
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